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Protokół Nr 18/2021  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Społecznej, Komisji Gospodarczej i Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rzepinie  

w dniu 22 czerwca 2021r. o godz. 10:00 

 

 Obecni radni:            Nieobecny radny: 

1. Jarosław Dudzis                                            1. Kazimierz Depczyński 

2. Anna Gajda-Cikota      2. Eugeniusz Komar 

3. Krystyna Kramarzewska 

4. Adrian Kasik       

5. Wioletta Nowak 

6. Cezary Nowaczewski 

7. Grzegorz Oczyński  

8. Ryszard Rybowiak 

9. Andrzej Zator 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska otworzyła 

wspólne posiedzenie Komisji Społecznej, Komisji Gospodarczej i Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji witając wszystkich uczestniczących we wspólnym posiedzeniu 

komisji informując jednocześnie, iż porządek posiedzenia przedstawia się 

następująco: 

 

1. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok.  

2. Opinia poszczególnych komisji w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania  

    budżetu za 2020 rok.  

3. Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady Miejskiej                                

     w Rzepinie, która odbędzie się w dniu 25.06.2021r.  

4. Sprawy różne. 
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Pkt 1. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok.  

  

 Pani Małgorzata Barwińska Skarbnik Gminy Rzepin przedstawiła 

sprawozdanie finansowe za 2020r. informując, iż środki pieniężne zgromadzone 

na rachunkach bankowych na koniec grudnia 2020 roku zamknęły się w kwocie 

7 874 610,72 zł., w tym środki przeznaczone na wydatki niewygasające to 

755 536,34 zł. w tym jest ujęta również subwencja na styczeń 2021 w kwocie 

940 034,00 zł. Zadłużenie na dzień 31 grudnia 2020r.  to kwota w wysokości 

29 454 748,15 zł. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok kształtuje się 

następująco: 

- Planowane dochody po zmianach na dzień 31 grudnia 2020r. to 67 038 066,88 

zł., a wykonane na dzień 31 grudnia 2020r. to 64 211 436,29 zł.  

- Planowane wydatki po zmianach na dzień 31.12.2020r. to 77 730 912,18 zł.                      

a wykonane to 68 077 522,92 zł. 

- Planowany deficyt na dzień 31 grudnia 2020r.  to 10 692 845,30 zł. a wykonany                   

to 3 866 086,63 zł. 

 

 

Pkt 2. Opinia poszczególnych komisji w sprawie przyjęcia sprawozdania z  

           wykonania budżetu za 2020 rok.  

Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska odczytała uchwałę                 

Nr 291/2021 Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

z dnia 24 maja 2020r. w sprawie wydania opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Rzepinie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Rzepin z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 Na podstawie art.13 pkt 8 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 

izbach obrachunkowych w związku z art.18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                

o samorządzie gminnym po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Rzepinie. 

Skład orzekający w osobach: 
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1. Jarosław Kotowski – przewodniczący 

2. Joanna Chruściel – członek 

3. Grażyna Radomska – członek 

postanawia zaopiniować pozytywnie wniosek wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Rzepinie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Rzepin z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 Po przeanalizowaniu wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzepinie                 

z dnia 18 maja 2021r. o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 

Rzepin z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok stwierdzono, że Komisja rewizyjna 

Rady Miejskiej w Rzepinie – po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Rzepin za 2020 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej                 

o tym sprawozdaniu, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z informacją 

o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego sformułowała wniosek do Rady 

Miejskiej w Rzepinie o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Rzepin absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2020r. 

 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w składzie: Cezary Nowaczewski; Grzegorz 

Oczyński; Andrzeja Zator (nieobecny radny Eugeniusz Komar) pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok. 

 Komisja Społeczna w składzie: Anna Gajd-Cikota; Krystyna Kramarzewska; 

Wioletta Nowak (nieobecni: radny Eugeniusz Komar i radny Kazimierz Deczyński), 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok. 

 Komisja Gospodarcza w składzie: Jarosław Dudzis; Adrian Kasik; Ryszard 

Rybowiak, pozytywnie zaopiniowała sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 

rok. 

 

Pkt 3. Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady  

             Miejskiej w Rzepinie, która odbędzie się w dniu 25.06.2021r.  

 

Projekty uchwał w sprawie: udzielenia Burmistrzowi Rzepina wotum 

zaufania; zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
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z wykonania budżetu za 2020 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Rzepina za 2020 rok. 

zostanie szczegółowo omówiony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej     

na sesji, która odbędzie się w dniu 25 czerwca 2021r.  

 

 Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 

przetargu nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Rzepin przedstawiła Pani Joanna Pych Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami informując, iż projekt uchwały 

zakłada wyrażenie zgody na sprzedaż, w trybie przetargu nieograniczonego 

nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 879/1 o pow. 

0,0323 ha, położonej w Rzepinie przy ul. Elizy Orzeszkowej, ujawnionej 

w księdze wieczystej nr GW1S/00016372/8, stanowiącej własność Gminy Rzepin. 

  

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny taryfowej z tytułu 

odprowadzania ścieków omówił Artur Pacześny Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Środowiska i Inwestycji informując, iż przedstawiony projekt uchwały 

zakłada ustalenie dopłaty do ceny taryfowej z tytułu odprowadzania ścieków                      

w kwocie 2 zł netto do 1m3  to jest 2,16 zł brutto. kwota ta została ustalona zgodnie 

z decyzją Dyrektora RZGW we Wrocławiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie nr WR.RZT.70.178.2021. z dnia 01.06.2021r. Wysokość tej kwoty 

jest taka jak była do tej pory, dodaje Kierownik Pacześny Artur. 

  Radny Jarosław Dudzis zwrócił się z pytam, czy ta dopłata będzie 

obowiązywała każdego mieszkańca. 

  Kierownik Artur Pacześny odpowiedział, że dopłata obowiązuje mieszkańca, 

który nie ma możliwości podłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej. 

  Radny Jarosław Dudzis poprosił o przedstawienie stanu faktycznego 

odbioru i wywozu nieczystości płynnych od osób niepodłączonych do kanalizacji, 

jak to jest z dopłatą. 

  Kierownik Artur Pacześny odpowiedział, że każdorazowo rozliczenie dopłaty 

następuje poprzez złożenie faktury przez firmę EKO, która kontroluje ilości 
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ścieków, które są odbierane od poszczególnych posesji, które nie są podłączone 

do sieci kanalizacji sanitarnej i za każdym razem dostajemy takie zestawienie                   

ile ścieków z danej posesji zostało odebranych. 

  Radny Jarosław Dudzis dopytuje kto kontroluje czy dana posesja ma dostęp 

do kanalizacji czy nie? 

  Kierownik Pacześny Artur odpowiedział, że firma EKO kontroluje te rzeczy                            

i w sytuacji kiedy mieszkańcy posesji mają dostęp do kanalizacji a nie są 

podłączeni w takim przypadku takie dopłaty zostają zniesione. 

  Radny Jarosław Dudzis zwróciła się z prośbą o przygotowanie półrocznego 

zestawienia wywozu ścieków jak również ilościowe posesji, które nie są 

podłączone do sieci kanalizacyjnej. 

  Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska zadała 

pytanie czy nie można obligatoryjnie zmusić mieszkańców do podłączenia się do 

sieci kanalizacyjnej, czy mieszkańcy mają taką alternatywę albo szambo albo 

kanalizacja? 

  Kierownik Pacześny odpowiedział, że nie można zmusić mieszkańca                        

do podłączenia się do sieci kanalizacyjnej. 

  Radna Anna Gajda-Cikota zwróciła się w imieniu właściciela firmy 

zajmującej się wywozem nieczystości z wnioskiem o podwyższenie stawki                          

za wywóz do m3, ponieważ dopłata ta jest niezmienna od kilku lat a koszty ścieków 

nadal wzrastają, cena wywozu za ścieki wzrasta. 

   Burmistrz Rzepina odniósł się do wniosku radnej Anny Gady-Cikota 

wyjaśniając, że to nie jest dobre rozwiązanie dopłacać do wywozu ponieważ 

dopłacając zmniejsza się nijako koszt wywozu ścieków dla poszczególnych 

gospodarstw domowych co nie jest mobilizujące do tego aby wywozić ścieki. 

Można byłoby zastosować inne rozwiązanie takie jak zmiana kosztów wywozu 

ogólnego, a mianowicie należało by zwiększyć koszt wywozy do takiego stopnia 

aby ludzie w końcu przyłączali się do kanalizacji sanitarnej. Nie wszędzie ludzie 

maja możliwość przyłącza do kanalizacji i trzeba to w jakiś sposób wyważyć, 

należało by faktycznie zastanowić się nad tym tematem. To nie jest proste 

rozwiązanie, ale rzeczywiście koszt wywozu się nie zmienia a spółka wodno-
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ściekowa dopłaca do wywozu ścieków beczkowozem natomiast rekompensuje 

sobie w innych dziedzinach np. przy zaopatrzeniu w wodę. 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rzepin na lata 2021 – 2036 oraz projekt uchwały                               

w sprawie zmiany uchwały budżetowej został omówiony przez Panią 

Małgorzatę Barwińską Skarbnik Gminy Rzepin. W przedstawionych projektach 

uchwał  proponuje się zmniejszenie łącznej kwoty planowanych dochodów o kwotę 

1.886.934,28 zł w tym zwiększa się dochody bieżące o kwotę 550.800,00 zł                         

w rozdziale 01010 § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych (zwrot vat)    

o kwotę 496.700,00 zł, w rozdziale 90026 § 0970 wpływy z różnych dochodów                  

o kwotę 54.100,00 zł, 

Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 2.437.734,28 zł w rozdziale 01010                   

§ 6257 dotacje celowe w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, 

lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez 

jednostki samorządu terytorialnego. Środki z Regionalnego Programu 

Operacyjnego - Lubuskie 2020 na zad. pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno – 

ściekowej na terenie gminy Rzepin” o kwotę 2.437.734,28 zł. 

Zmniejsza się łączną kwotę planowanych wydatków o kwotę 1.886.934,28 zł                      

w tym zwiększa się wydatki bieżące o kwotę: 550.700,00 zł w rozdziale 70005                      

§ 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 20.600,00 zł, w rozdziale 70005 § 4600 

Kary, odszkodowania i grzywny wypłacane na rzecz osób prawnych i innych 

jednostek organizacyjnych. Zwrot na rzecz KOWR aktualnej wartości pieniężnej 

działki nr 61/4 obręb Serbów i działki nr 25 obręb Lubiechnia Wielka w związku                  

z niezgodnym z aktem notarialnym z dn. 13.07.2010 r. wykorzystaniem 

nieruchomości o kwotę 435.700,00 zł, w rozdziale 75095 § 4300 Zakup usług 

pozostałych o kwotę 20.000,00 zł, w rozdziale 75412 § 2820 Dotacja celowa                       

z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

stowarzyszeniom o kwotę 18.400,00 zł, w rozdziale 85395 § 2360 Dotacje celowe 



7 

 

z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, 

na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego o kwotę 6.000,00 zł, 

w rozdziale 90095 § 4300 Zakup usług pozostałych. "Usuwanie azbestu z terenu 

Gminy Rzepin w 2021 roku" o kwotę 50.000,00 zł. 

Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 2.164.008,53 zł w tym w rozdziale 01010 

§ 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Budowa sieci 

wodociągowej w Rzepinku o kwotę 120.000,00 zł, w rozdziale 01010 § 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Budowa ujęcia wody podziemnej      

w Kowalowie o kwotę 210.000,01 zł, w rozdziale 01010 § 6697 Zwroty 

niewykorzystanych dotacji oraz płatności, dotyczące wydatków majątkowych. 

Zwrot zaliczki - środki z Regionalnego Programu Operacyjnego - Lubuskie 2020 

na zad. pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno–ściekowej na terenie gminy 

Rzepin” (W celu realizacji zadania koniecznym jest wykonanie dokumentacji 

projektowej, co potrwa minimum rok. Całość realizacji rzeczowej zadania 

zaplanowano na lata 2022 i 2023) o kwotę 1.339.508,52 zł, w rozdziale 70004                      

§ 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Modernizacja instalacji 

centralnego ogrzewania w mieszkaniach komunalnych o kwotę 170.000,00 zł, 

w rozdziale 80104 § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 

Modernizacja instalacji elektrycznej w budynku Przedszkola Samorządowego                   

nr 2 w Rzepinie o kwotę: 184.500,00 zł, w rozdziale 90015 § 6050 Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych. Budowa oświetlenia ulicznego - ulica 

Zachodnia o kwotę: 70.000,00 zł, w  rozdziale 90095 § 6050 Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych. Rozbudowa oświetlenia nad Jeziorem Długim w Rzepinie 

etap I o kwotę: 70.000,00 zł. 

   

  Radna Anna Gajda-Cikota zwróciła się z pytaniem czy w związku                               

ze zwrotem zaliczki na zadanie  „Uporządkowanie gospodarki wodno–ściekowej 

na terenie gminy Rzepin”  rozpocznie się w tym roku realizacja jego zadania. 



8 

 

Burmistrz Rzepina Sławomir Dudzis odpowiedział, że w tym roku rozpoczną                     

się prace ale nie zakończą się one w tym roku. Zamknięcie kanalizacji nastąpi                   

w roku 2022 jeśli nic nie stanie na przeszkodzie.  

   

  Radny Jarosław Dudzis poprosił o rozwinięcie zapisu „kary, odszkodowania 

i grzywny wypłacane na rzecz osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych 

w kwocie 435.700,00 zł”. Burmistrz odpowiedział, że jest to wykup terenów, które 

zostały przejęte od Agencji Nieruchomości Skarbu Państwa. Po 10 latach agencja 

sprawdza czy zostały wykonane prace, które miały być wykonane, natomiast musi 

być to zaksięgowane jako kara ale to jest nijako wykup. Można byłoby rozmawiać 

z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa o oddaniu tych nieruchomości                         

ale szacunkowa wartość jaką przedstawił KOWR jest bardzo atrakcyjna dla gminy. 

  Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Modernizacja instalacji 

elektrycznej w budynku Przedszkola Samorządowego nr 2 w Rzepinie, czy to jest 

tylko projekt czy wszystkie prace z tym związane dopytuje radny Dudzis Jarosław. 

  Zastępca Burmistrza odpowiedział , że jest to wydatek inwestycyjny w tym 

projekt, wymiana instalacji, wymiana rozdzielni elektrycznej.  

  Kolejne pytanie radnego Jarosława Dudzisa dotyczyło przeznaczenia kwoty 

w wysokości 6.000,00 zł jako dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego. 

  Burmistrz Rzepina wyjaśnił, że związek harcerstwa zwrócił się z wnioskiem                        

o pomoc w propagowaniu harcerstwa. 

  Radny Jarosław Dudzis zwrócił się również z pytaniem czy w projekcie 

remontu ulicy Zielonej nie było zaplanowanej budowy oświetlenia tej ulicy, że teraz 

dokładane są pieniądze na to zadanie.  

  Burmistrz Sławomir Dudzis odpowiedział, że projekt nie obejmował tego 

zadania. 

 

Pkt 4. Sprawy różne. 
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 Radny Jarosław Dudzis podjął temat związany ze sprzedażą mienia gminnego, 

czy w najbliższym czasie będzie przygotowany projekt uchwały w sprawie sprzedaży.  

 Zastępca Burmistrza odpowiedział, że projekt uchwały jest już przygotowany                                       

i zatwierdzony przez radcę prawnego, natomiast w rozmowie z Burmistrzem padła 

decyzja że należy ustalić w jakiej formule miałaby wyglądać przyszła sprzedaż, Burmistrz 

powiedział, żeby wstrzymać się z projektem uchwały dodał Zastępca Burmistrza Krystian 

Pastuszak. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

   

           

Protokółowała               Przewodniczyła:  

Bernadetta Wąsowicz       Przewodnicząca Komisji Społecznej         

                          (-)  Krystyna Kramarzewska 

 


